



USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2024

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 4 (580) Volume . 2018

PROSPECTS OF THE U.S./NATO COOPERATION WITH CHINA, RUSSIA AND SCO IN AFGHANISTAN

Yury Morozov

Abstract

The article notes that in the short term there is a high risk of destabilization of the situation in Afghanistan, where various terrorist groups which, after their defeat in Syria spill over into IRA and intensified their activity. Afghanistan has become a source of increased terrorist, extremist and separatist threats to the Central Asian States. The need to combat these threats is recognized by the countries of the region and by extra-regional actors involved in the Afghanistan processes. However, they do not have a common approach to resolving the Afghan crisis and to finding ways to counter threats. Each country and their unions in their own way assess these threats within the framework of the tasks of ensuring national and collective security. The author analyzes the documents, the point of view of analysts and diplomats on the objectives of the strategies of the main actors in the IRA, and suggests possible directions for their interaction in the interests of stabilizing the situation in Afghanistan.

Keywords list (en): policy, strategy, Russia, China, USA, SCO, CSTO, NATO

Date of publication: 09.04.2018

Citation link:

Morozov Y. PROSPECTS OF THE U.S./NATO COOPERATION WITH CHINA, RUSSIA AND SCO IN AFGHANISTAN // USA & Canada: Economics – Politics – Culture. – 2018. – Issue 4 (580) C. 5-21 .

URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-361/>

ПЕРСПЕКТИВЫ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ США/НАТО С КИТАЕМ, РОССИЕЙ И ШОС В АФГАНИСТАНЕ

Морозов Юрий Васильевич

Аннотация

В статье отмечается, что в ближайшей перспективе существует риск дестабилизации обстановки в Афганистане, где идёт процесс активизации деятельности различных террористических формирований, которые после их поражения в Сирии перетекают в ИРА. Афганистан становится источником повышенных террористических, экстремистских и сепаратистских угроз для государств Центральной Азии. Необходимость борьбы с этими угрозами признаётся странами региона и внерегиональными игроками, вовлечёнными в процессы, происходящие в Афганистане. Однако у них нет единого подхода к разрешению афганского кризиса и к поиску путей противодействия угрозам. Каждая страна и их союзы по-своему оценивают эти угрозы в рамках задач обеспечения национальной и коллективной безопасности [Мирзоев С.Т., 2017: 319]. Автор анализирует документы, точки зрения политологов и дипломатов, касающиеся целей стратегий главных субъектов в Афганистане, и предлагает возможные направления их взаимодействия в интересах стабилизации обстановки.

Ключевые слова: политика США и НАТО в Центральной Азии, стратегия РФ, КНР, США, ШОС, ОДКБ, НАТО

Дата публикации: 09.04.2018

Ссылка для цитирования:

Морозов Ю. В. ПЕРСПЕКТИВЫ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ США/НАТО С КИТАЕМ, РОССИЕЙ И ШОС В АФГАНИСТАНЕ // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2018. – Выпуск №4 (580) С. 5-21 .

URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-361/>